Joint media release of Australia, Canada, Chile, Japan, the Republic of Korea, New Zealand and the United States

on the occasion of the APEC Ministers Responsible for Trade meeting, 21-22 May 2022

"We express our unwavering support for APEC and are fully committed to helping Thailand, as APEC Chair in 2022, deliver a successful host year.

We are united in our resolve to ensure peace and stability in our region and to uphold international law, recognizing these are preconditions for the inclusive and sustainable economic growth for which we strive.

We condemn in the strongest terms, the unprovoked war of aggression by Russia against Ukraine.

We express our grave concern at the deteriorating humanitarian situation and at the threatening of food and energy security in the world caused by Russia's actions, which has further destabilized the global economy and global supply chains as well as undermined our ability to recover from COVID-19.

We express our concern regarding volatility in energy markets and underscore the need to promote energy resilience, access, and security in the region.

Similarly, we affirm our commitment to a well-functioning food system, which is critical to our people's health and wellbeing and to the success of our economies. A rise in food insecurity, due to Russia's invasion, is being felt around the world, and disproportionately by the most vulnerable.

Reaffirming the importance of the rules-based international order that underpins an open, dynamic, resilient and peaceful Asia-Pacific region, we strongly urge Russia to immediately cease its use of force and completely and unconditionally withdraw all of its military forces from Ukraine."

APEC 貿易担当大臣会合(2022 年 5 月 21-22 日)に際しての共同プレスリリース (豪州、カナダ、チリ、日本、韓国、NZ、米国)

令和4年5月23日

我々は、APECに対する確固とした支持を表明するとともに、2022 年 APEC が成功裏に終えるよう、議長であるタイをサポートすることに全面的にコミットする。

我々は、地域の平和及び安定の確保と国際法を遵守するという決意のもと連帯し、 これらが APEC の目指す包摂的かつ持続可能な経済成長の前提条件であることを認識 する。

我々は、ロシアによるウクライナに対するいわれのない侵略戦争を最も強い言葉で 非難する。

我々は、ロシアの行為により引き起こされた人道的状況の悪化と、世界の食料及びエネルギー安全保障に対する脅威に対し深刻な懸念を表明する。ロシアの行為は、世界経済と世界のサプライチェーンを更に不安定化させているとともに、新型コロナウイルス感染症から回復する能力を弱体化させている。

我々は、エネルギー市場の不安定性について懸念を表明するとともに、APEC 地域におけるエネルギー強靱性、アクセス、安全保障を促進する必要性を強調する。

同様に、我々は、人々の健康と幸福、そして経済の成功にとって重要である、適切に機能する食料システムに対する我々のコミットメントを確認する。 ロシアの侵略による食料不安の高まりは、世界中で、特に不均衡に最も脆弱な層の人々に感じられている。

開かれた、ダイナミックで、強靱かつ平和なアジア太平洋地域を支えるルールに基づいた国際秩序の重要性を再確認し、我々は、ロシアに対し、直ちにその武力行使を停止し、ウクライナから完全及び無条件にその全ての軍隊を撤退させることを強く要求する。